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§ 99 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2020-08-18 

 Ärende Åtgärd/ansvar 

 Inbjudningar 
 

 Inbjudan från Mälardalsrådet till ordföranden för 
kommunstyrelsen och MSN/NTN för samtal om 
Systemanalys 2020 den 11 september 2020 
Sista svarsdag: 4 september 2020 

 

 Inbjudan från SKR till två webbinarier på temat hot 
och hat mot förtroendevalda, den 9 september och 
den 6 oktober 2020.  
Sista svarsdag: 31 augusti 2020 respektive 30 september 
2020 

 

 Cirkulär, SKR 
 

 Cirkulär 20-28 Revidering av preliminär kostnads- 
och LSS-utjämning 2021, inkl 2 bilagor 

 

 Cirkulär 20-29 Beslut och justeringar för RIPS för 
2020 

 

 Cirkulär 20-30 Information om statsbidraget för 
kompetenslyft till äldreomsorgen  

 

 Cirkulär 20-31 Förändring i sommarjobbssatsningen 
från och med september 

 

 Övrigt 
 

 Nacka stadshus AB styrelsemöte 1, protokoll från 
den 17 mars 2020 

 

 Nacka stadshus AB styrelsemöte 2, protokoll från 16 
april 2020 

 

 NEAB styrelsemöte 1, protokoll från den 18 
februari 2020 
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 NEAB styrelsemöte 2, protokoll från den 14 april 
2020 

 

 NEFAB styrelsemöte 1, protokoll från den 18 
februari 2020 

 

 NEFAB styrelsemöte 2, protokoll från den 14 april 
2020 

 

 NVOA styrelsemöte 1, protokoll från den 5 mars 
2020 

 

 NVOA styrelsemöte 2, protokoll från den 19 mars 
2020 

 

 NVOA styrelsemöte 3, protokoll från den 28 maj 
2020 

 

 Södertörns brandförsvarsförbund, protokoll från 
förbundsdirektionens sammanträde 12 juni 2020 

 

 Samordningsförbundet VärNa, protokoll från 
styrelsens sammanträde 29 maj 2020 

 

 AB Vårljus, protokoll från årsstämma 16 juni 2020  
 Huddinge kommun, protokollsutdrag från 

kommunfullmäktige den 8 juni 2020, gällande 
Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund 
avseende verksamhetsåret 2019 - prövning av ansvarsfrihet 

 

 Käppalaförbundet, protokoll från 
förbundsstyrelsens sammanträde 11 juni 2020 

 

 Kallelse till årsstämma vid Svealands 
kustvattenvårdsförbund den 26 augusti 2020 

 

 NEAB styrelsemöte 3, protokoll från den 9 juni 
2020 

 

 NEFAB styrelsemöte 3, protokoll från den 9 juni 
2020 

 

 Bolagsstämma Nacka vatten och avfall AB, 
protokoll från den 19 mars 2020  

 

 
- - - - - 
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§ 100 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2020-08-18 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Tilldelningsbeslut projektledare 

centrala Nacka,  
KFKS 2020/479 

Anders Börjesson, 
näringslivsdirektör 

2020-06-12 

2.  Tilldelningsbeslut 
kontoavstämningsapplikation för 
redovisningsenheten,  
KFKS 2020/386 

Hans-Otto Halvorsen,  
stöd- och servicedirektör 

2020-04-29 

3.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
Kontroll av leverantörsbetalningar  
KFKS 2020/527 

Hans-Otto Halvorsen,  
stöd- och servicedirektör 

2020-06-11 

4.  Remittering av motioner från 
kommunfullmäktige den 15 juni 2020, 
KFKS 2020/324 

Mats Gerdau,  
kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-06-17 

5.  Beslutsattestanter 2020 för 
kommunstyrelsen, gruppchef juridik- 
och kanslienheten,  
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt, 
stadsdirektör 

2020-06-01 

6.  Tillförordnande av trafik-och 
fastighetsdirektör under 
sommarsemester 2020,  
KFKS 2020/642 

Mats Bohman, 
 trafik- och 
fastighetsdirektör 

2020-06-10 

7.  Tillförordnande av exploateringschef 
för exploateringsenheten Nacka stad 
sommarsemester 2020,  
KFKS 2018/626 

Peter Granström, 
exploateringschef Nacka 
stad 

2020-06-26 

8.  Ordförandebeslut: Utnämning av 
dataskyddsombud för 
kommunstyrelsen,  
KFKS 2020/12 

Mats Gerdau, 
kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-06-29 
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9.  Tillförordnande av inköpschef under 
sommarsemester 2020, 
KFKS 2020/611 

Sebastian Nordgren, 
inköpschef, 
inköpsenheten 

2020-06-24 

10.  Revidering av kommungemensam 
informationshanteringsplan för allmän 
administration, 
KFKS 2020/591 

Ingrid Mohlin, 
enhetschef administrativa 
serviceenheten 

2020-06-24 

 
- - - - - 
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§ 101 KFKS 2020/308 

Aktuellt läge 
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Ekonomi- och finansdirektör Eva Olin håller en muntlig redogörelse om det aktuella 
ekonomiska läget i kommunen.  
 

• Fortsatt stabilt ekonomiskt läge för kommunen 
Periodens utfall uppgår till 421 mnkr. Det är 9 mnkr bättre än periodens budget 
(412 mnkr). Intäkter för Nya gatan är förskjuten i tid (kom 14 augusti), vilket ger 
ytterligare bättre läge. 

• Åtta av tio nämnder håller budget eller redovisar överskott för perioden. 
Socialnämnden -11 mnkr, Miljö- och stadsbyggnadsnämnden -1 mnkr 

• Inga i nuläget kända händelser som ska påverka ekonomin i väsentlig riktning 
• Ingen genomarbetad ny årsprognos, ny bedömning kommer till T2 
• Nettoinvesteringar taktar på med 500 miljoner kronor. Det motsvarar 46 procent 

av årsbudget 
• Fortsatt låg låneskuld på 1,35 mdkr 

 
Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman informerar även om aktuellt läge i kommunen 
kopplat till pandemin och planeringen framöver. Det finns god beredskap i alla 
kommunens verksamheter för att hantera olika scenarier.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 102 KFKS 2020/478 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktig notera att samtliga partier som fick 
kommunalt partistöd i Nacka för år 2019 har redovisat användningen och kan erhålla 
partistöd för 2021. 
 

Ärende 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2019 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 5 augusti 
2020 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 103 KFKS 2020/447 

Remiss – Sjötrafikutredning del 1 
Yttrande till Trafikförvaltningen Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar anta förslag till yttrande över remiss Sjötrafikutredning del 1, i 
enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 2020-08-05. 
 

Ärende 
Trafiknämnden i Region Stockholm har fått i uppdrag att påbörja arbetet med att forma 
framtidens sjötrafik, och ska i ett första steg grundligt och strategiskt utreda hur framtidens 
sjötrafik ska se ut för perioden 2025 och ca 10 år framåt. I inkommen remiss 
Sjötrafikutredning del 1 beskrivs sjötrafikens upplägg och hur sjötrafiken ska formas i syfte 
att gå mot kollektivtrafikens övergripande mål såsom ökat kollektivt resande, samt en 
attraktiv, hållbar och tillgänglig region. Längre fram kommer remiss för Sjötrafikutredning 
del 2, som behandlar de fartyg som krävs för att utföra de uppgifter och uppnå de 
förmågor som identifieras i del 1. 
 
I förslaget till yttrande ställer sig kommunen överlag positiv till utredningens alternativ 2 
som förordar att sjötrafiken ska kopplas samman mer med landkollektivtrafiksystemet 
vilket ger ett bättre turutbud och längre trafikdygn till gagn för fastboende och besökare. 
Däremot ser kommunen att det behövs vidare utredning gällande pendelbåtstrafiken mer 
specifikt. För en kommun med stor bebyggelseutveckling i vattennära lägen, samt en 
exceptionell resandeutveckling för befintlig pendelbåtstrafik är det av största vikt att även 
sjötrafiken fungerar och kan utvecklas. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande på remiss Sjötrafikutredning del 1, 23 juni 2020 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden, Sjötrafikutredning del 1, 16 

juni 2020 
Bilaga 3 Yttrande från natur- och trafiknämnden, Sjötrafikutredning del 1, 16 juni 

2020 
Bilaga 4  Missiv remiss för Sjötrafikutredning del 1, Trafikförvaltningen Region 

Stockholm, 4 maj 2020 
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Bilaga 5 Rapport Sjötrafikutredning del 1, Trafikförvaltningen Region Stockholm, 4 
maj 2020 

Bilaga 6 Enkätundersökning som underlag till Sjötrafikutredning del 1, 
Trafikförvaltningen Region Stockholm, februari 2020  

 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och enheten för 
strategisk stadsutveckling.  
 
I Hans Peters yrkande instämde Karin Teljstedt (KD), Gunilla Grudevall-Steen (L) och 
Mats Gerdau (M) samt Khashayar Farmanbar (S) och Mikael Carlsson (NL).  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Hans Peters yrkande 
om bifall till förslaget från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling 
– och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
”Det svar som ges från Nacka kommun till remissen angående sjötrafikutredningen 
instämmer Nackalistan i, men vill dessutom lägga till ett par viktiga aspekter. Dels gäller det 
Boo-områdets norra kust och båtangöring vid det nya bostadsområdet Telegraf. Det vore 
en stor miss att inte få med det i den norra trafiken från öst till väst. Här kommer det att bo 
ett stort antal nya invånare som dessutom kan kompletteras med invånare från Orminge 
och ett nytt bostadsområde där samt omkringboende i småhus. Det kan jämföras med 
stoppet vid Riset som inte har ett lika stort befolkningsunderlag. Stoppet vid Telegraf ska 
inte stå i parentes som det gör i kommunens yttrande utan vara ett självklart tillägg. 
Ett kommande yrkande från Nackalistan är att komplettera med en angöring för 
båttrafiken i södra Boo, närmare bestämt Boo gårds brygga. Här finns både 
parkeringsplatser, en brygga som angörs av Waxholmsbolaget sommartid samt ett 
befolkningsunderlag som stadigt växer i takt med ökad bebyggelse, en ny stor skola som 
håller på att byggas, och en stor förskola. En ytterligare stor fördel vore att knyta samman 
denna förbindelse med Fisksätra/Saltsjöbaden tvärs över vattnet som planeras in i planen 
för båttrafiken. Det skulle knyta samman Hamn och allt övrigt som finns i Boo-delen med 
Fisksätra/Saltsjöbadsdelen.” 
 
- - - - - 
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§ 104 KFKS 2019/925 

Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön 
Motion den 7 oktober 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att ett program för miljö- och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen antogs av kommunfullmäktige 2019-06-17 och att det där framgår att 
naturmiljöer ska ”vårdas så att de behåller och utvecklar sin ursprunglighet och artrikedom 
samt att den gröna infrastrukturen och arters möjlighet till spridning bevaras och 
utvecklas”. Arbetet med pollinering ingår i kommunens samlade arbete med biologisk 
mångfald och det gäller såväl skötsel av naturmark som vid nyplantering av träd, buskar 
och andra växter. Motionen anses därmed färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en pollineringsplan för Västra Sicklaön. 
Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020 (Dnr NTN 
2019/231). Natur- och trafiknämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
förslaget i motionen och uppdra åt natur- och trafiknämnden att i arbetet med mål och 
budget för 2021 ta fram kostnads- och ambitionsnivåer för framtagande av en 
pollineringsplan. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i vikten av att beakta frågan om 
pollinerande insekter, men anser att frågan om pollinering bör ses i ett helhetsperspektiv 
tillsammans med andra underlag inom arbetet med biologisk mångfald. Det finns mål om 
biologisk mångfald i flera av kommunens styrdokument, och ur ett ekonomiskt perspektiv 
är det viktigt att göra en avvägning av att använda befintliga verktyg gentemot att ta fram 
nya underlag. Enheten bedömer att de befintliga verktyg som finns ska användas för att 
styra mot de mål som kommunen fastställt i miljöprogrammet. Sammantaget föreslår 
enheten därför att kommunfullmäktige noterar att arbetet med pollinering ingår i 
kommunens samlade arbete med biologisk mångfald och att natur- och trafiknämnden i 
arbetet med mål och budget för 2021 kommer att göra en samlad avvägning av vilka av 
nämndens åtgärder som ska prioriteras.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 10 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020, § 6 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse, beslutsunderlag till natur- och trafiknämnden den 28 januari 

2020 
Bilaga 3 Motion -Pollineringsplan för Västra Sicklaön (MP) 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD) och 
Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till följande förslag till beslut:  
 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att ett program för miljö- och 
klimatambitioner i stadsutvecklingen antogs av kommunfullmäktige 2019-06-17 och att det 
där framgår att naturmiljöer ska ”vårdas så att de behåller och utvecklar sin ursprunglighet 
och artrikedom samt att den gröna infrastrukturen och arters möjlighet till spridning 
bevaras och utvecklas”. Arbetet med pollinering ingår i kommunens samlade arbete med 
biologisk mångfald och det gäller såväl skötsel av naturmark som vid nyplantering av träd, 
buskar och andra växter. Motionen anses därmed färdigbehandlad. ” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde sitt eget yrkande mot förslaget från stadsledningskontoret och enheten 
för strategisk stadsutveckling, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med det 
egna yrkandet.  
 
- - - - - 
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§ 105 KFKS 2019/1093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom vare sig Program för konst och 
kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar krav gällande vad 
offentlig konst ska innehålla och inte heller några övriga begränsningar av den konstnärliga 
friheten. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program för 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar krav 
gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte heller 
några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V)  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
förslagen i motionen.  
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till förslaget från 
enheten för strategisk stadsutveckling. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Hans Peters yrkande mot Mikael Carlssons yrkande, och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med Hans Peters yrkande om bifall till förslaget från 
enheten för strategisk stadsutveckling.  
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Kulturnämnden är bättre lämpad att ansvara för kommunens kultur- och konstpolitik än 
vad Kommunstyrelsen är. Visserligen har Kommunstyrelsen på ett kreativt och 
framgångsrikt sätt aktivt använt konst inom ramen för sitt kompetensområde, men det har 
också skett med en del övertramp. Vi ser positivt på en del av de initiativ som ett extensivt 
bruk av konst kan medföra t.ex. i stadsbyggnadsprocessen, men är samtidigt oroade för de 
fadäser som gång efter annan smyger sig in i processen. Motionären pekar på två allvarliga 
situationer, men det finns fler. Exempelvis låter Kommunstyrelsen konsten bli ett verktyg 
att driva på för ökad segregation genom att konsten ska driva upp bostadspriserna. Det är 
för oss främmande att konstens uppgift ska bidra till segregering. Ett annat exempel är när 
Kommunstyrelsen försöker styra konstens innehåll, vad den får förmedla etc. genom den 
så kallade ”DNA-koden”. 
Kort sagt tror vi att vi hade bevakat andra perspektiv och värnat andra, för samhället och 
demokratin viktiga värden om ansvaret låg hos Kulturnämnden.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna: 
”Konstens villkor har alltid varit att lirka sig förbi begränsningar och krav, inte minst från 
finansiärer. I det lirkandet uttrycker konstnären sin kreativitet. 
Vänsterpartiets föreställning är att om konsten styrdes av kulturnämnden så skulle 
konstutövaren slippa ramar och begränsningar. Det är en befängd förhoppning.  
Total frihet finns inte. Och om den skulle finnas så skulle konsten irra runt i ett 
meningslöst vakuum. Då försvinner en viktig utmaning. Kreativitet behöver motstånd och 
gränser att ta spjärn emot. 
De villkor som Nacka sätter upp för konstutövarna inom Konsten att skapa stad, är i 
sammanhanget små, speciellt om man jämför med om de styrdes på det sätt Vänsterpartiet 
önskar.” 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nacka har som mål att ’Det offentliga rummet utformas och utvecklas genom 
medskapande, konst, kultur och konstnärlig kompetens. Den öppna konsten bjuder in, 
berör och berikar människor.’ 
NL anser att vi ska ta tillvara konstnärers kunskap och kreativitet och attrahera dem att vilja 
medverka. Likaså ska vi ta med allmänhetens åsikter och vilja att vara medskapare gällande 
konsten och kulturen i deras närmiljö. 
Alla vill ju ha estetiska upplevelser och kulturnämnden med sina tjänstemän och vi i 
kulturnämnden skall ha ansvaret inom den offentliga konsten och kulturen i Nacka.” 
 
- - - - - 
  



 
18 (28) 

 18 augusti 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 106 KFKS 2019/1083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som syftar till att utveckla ytor 
och förutsättningar som möjliggör spontan- och deltagarkultur. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga  Motionen  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kulturnämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 107 KFKS 2019/1066 

Motion – Satsningar på skolbibliotek och 
skolbibliotekarier 
Motion den 18 november 2019 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då det pågår det ett utredningsarbete på 
uppdrag av regeringen där utredaren har i uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken och att föreslå eventuella förändringar i skollagen. Förslagen ska redovisas 
den 30 november 2020. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nackas skolor ska ha ett väl fungerande skolbibliotek med en 
kompetent skolbibliotekarie och att skolorna ska ges extra pengar för att genomföra detta. 
Regeringen har tillsatt en särskild utredare med uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken i syfte att ge alla elever likvärdig tillgång till skolbibliotek, (Stärkta 
skolbibliotek och läromedel, U 2019:04). I uppdraget ingår även att utreda och föreslå 
åtgärder för att öka tillgången till skolbibliotek och utbildade skolbibliotekarier. Uppdraget 
ska redovisas den 30 november 2020. 
 
Utbildningsnämnden har berett motionen och noterade för egen del att kommunala och 
fristående huvudmän har ansvar för elevers tillgång till skolbibliotek. Utbildningsnämnden 
föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det pågår ett utredningsarbete på 
uppdrag av regeringen som kan komma att påverka skollagen gällande motionärernas 
förslag. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden, daterad 13 maj 2020 § 25 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 21 februari 2020 
Bilaga Motionen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från utbildningsnämnden mot Mikael Carlssons yrkande, och 
fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med utbildningsnämndens förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Skolbibliotek ger oerhört stor nytta. Vi instämmer till fullo med motionären och 
motionens intentioner när det kommer till vikten av skolbibliotek. Dock anser vi att det är 
rimligt att invänta den pågående statliga utredningen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
”Både staten och Nackalistan har troligen samma bakgrund till motionen i sina respektive 
initiativ, nämligen att stärka skolbiblioteken. Dessa har tyvärr stora brister i många 
kommuner och befrämjar då inte kunskapsinlärning och läsförståelsen på det sätt som alla 
elever borde ha rätt till. Att man nu i sitt svar avvaktar vad statens utredningsarbete ska 
komma fram till har Nackalistan förståelse för men vi vill ändå fortsätta att driva på 
utvecklingen och stärka skolbiblioteken redan nu. Det handlar om att ge alla elever en 
likartad och kvalitetssäkrad tillgång till bibliotek, lokal för bibliotek, böcker och övriga 
media, öppethållande under skoltid och kompetent bibliotekspersonal. När Nackalistan 
senast frågade om hur läget för skolbiblioteken ser ut för att kunna bedöma hur de 
kommunala och fristående huvudmännen lever upp till sitt ansvar så fick vi inga konkreta 
svar på våra frågor. Föräldrar och skattebetalare får alltså ingen insyn i hur deras 
skattepengar används och man kan inte heller göra några jämförande kvalitetsstudier mellan 
skolor eller kommuner i detta avseende. Insyn och öppenhet är begränsad i Nacka. Bifall 
till motionen.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 108 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen förslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige bifaller motionens första och andra att-sats såtillvida att 
Nacka kommun är fortsatt positiv till en kommunalisering av hemsjukvården och 
att kommunen kommer kontakta Storsthlm och Region Stockholm för att föra en 
dialog i frågan. 

2. Kommunfullmäktige avslår motionens tredje att-sats om att fastställa ett specifikt 
datum för genomförande eftersom det är avhängigt de övriga kommunernas 
inställning. 

 
Motionen är med det färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslagen i motionen.  
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till förslagen från stadsledningskontoret och juridik-och 
kanslienheten.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Karin Teljstedts yrkande mot Khashayar Farmanbars yrkande, och 
fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet Karin Teljstedts yrkande om bifall till 
förslagen från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten.  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 109 KFKS 2019/1064 

Motion – Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid 
på förskola och fritidshem 
Motion den 18 november 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att utöka vistelsetiden på förskola och 
fritidshem för barn till de fritidspolitiker som är föräldralediga eftersom det skulle innebära 
att kommuninvånare inte behandlas likvärdigt. Kommunfullmäktige noterar även att det 
med gällande regelverk redan finns möjligheter att förlägga barns vistelsetid i förskola och 
fritidshem med hänsyn till olika behov samt att det därutöver erbjuds möjlighet att få 
ersättning för barntillsyn. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att föräldralediga politiskt förtroendevalda ska kunna välja att istället 
för barnpassningscheckar få rätt till utökade vistelsetimmar dagtid på förskola och fritids-
hem för att kunna närvara på formella politiska möten i kommunen. Om föräldralediga 
politiskt förtroendevalda ska ges möjlighet att utöka antalet timmar i förskola, pedagogisk 
omsorg och fritidshem för sina barn så behöver förtroendeuppdrag inom politiken 
likställas med förvärvsarbete, vilket i nuläget inte är i enlighet med skollagen. Det är också 
tveksamt att behandla politiska förtroendeuppdrag annorlunda än andra förtroendeuppdrag 
och det skulle kunna innebära att kommunen inte behandlar medborgare likvärdigt. Det 
finns med gällande regelverk redan möjligheter att förlägga barns vistelsetid i förskola och 
fritidshem till tid då man som föräldraledig politiker har politiska möten på dagtid. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 13 maj 2020, § 27 
Bilaga 2 Motionen 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget i motionen.  
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från stadsledningskontoret mot Khashayar Farmanbars 
yrkande, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret.  
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Dagens system innebär att det barn som får syskon med föräldraledig förälder får mindre 
omsorgstimmar. Om föräldern går till sitt jobb så får barnet fler timmar i förskolan. 
Däremot om föräldern kallas till ett möte med nämnd, styrelse eller fullmäktige får 
föräldern en speciallösning. Då får föräldern en summa som ska täcka barnvakt. Det 
innebär att barnet ska hämtas på förskolan, och placeras hos en barnvakt för att föräldern 
ska kunna delta i det politiska arbetet. Därmed blir barnet särbehandlat. Barn till politiker 
riskerar att gå miste om utflykter, sångsamling, biblioteksbesök med mera pga förädlarens 
engagemang i politiken. Det tycker vi är orättvist mot barnet.” 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 110 KFKS 2020/137 

Politikerinitiativ – Översyn av förmånsregler för 
anställda 
Politikerinitiativ den 17 februari 2020 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att kommunens erbjudande om förmåner till anställda redan 
utgår ifrån relevant lagstiftning inom området och att det därför inte finns skäl till en 
ytterligare översyn av kommunens förmånsregler. Politikerinitiativet är med denna notering 
färdigbehandlat. 
 

Ärende 
Khashayar Farmanbar (S) med flera har lämnat ett politikerinitiativ där det föreslås en 
översyn för att säkerställa att erbjudandet om förmåncykel, och andra förmåner som 
erbjuds till exempelvis visstidsanställda, är förenliga med svensk lagstiftning. I lag om 
förbud mot diskriminering av deltidsarbetande arbetstagare och arbetstagare med 
tidsbegränsad anställning framgår att en arbetsgivare inte får missgynna deltidsarbetande 
arbetstagare och arbetstagare med tidsbegränsad anställning såvida det inte är berättigat av 
sakliga skäl. 
 
Utifrån utredningen med anledning av förslaget i politikerinitiativet bedöms att 
kommunens förmåner till medarbetare erbjuds utifrån sakliga skäl då förmånerna utgår 
med utgångs-punkt i den beräknade avtalsperioden som gäller för respektive förmån. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 4 
augusti 2020 
Bilaga  Politikerinitiativet 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 111 KFKS 2020/548 

Politikerinitiativ – Utvärdera kommunens hantering av 
Coronapandemin 
Politikerinitiativ den 15 juni 2020 av Mats Gerdau (M) mfl 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen bifaller förslaget i politikerinitiativet om att genomföra en intern och en 
extern utvärdering av kommunens hantering av Corona-pandemin. Kommunstyrelsen 
noterar att utvärderingarna ska presenteras för kommunstyrelsen i samband med bokslutet 
för 2020. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
I ett politikerinitiativ föreslås att kommunen genomför en intern och en extern utvärdering 
av kommunens hantering utifrån Corona-pandemin. I politikerinitiativet lyfts behovet av 
att följa upp och utvärdera kommunens hantering under pandemin så att lärdomar kan dras 
för framtiden och utgöra en viktig del i kommunens förbättringsarbete. Båda den interna 
och den externa utvärderingen bör enligt förslaget kunna presenteras för kommunstyrelsen 
i samband med bokslutet för 2020. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 13 
augusti 2020 
Bilaga Politikerinitiativet 
 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – Karin Teljstedts 
yrkande om bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 112 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor vid sammanträdet.  
 
- - - - - 
 


	§ 99 KFKS 2020/1
	Anmälningar
	Beslut
	Handlingar i ärendet
	Anmälningar KSAU 2020-08-18


	Åtgärd/ansvar
	Ärende
	§ 100 KFKS 2020/2
	Delegationsbeslut
	Beslut
	Handlingar i ärendet
	Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2020-08-18


	Datum
	Beslutsfattare
	Ärende
	§ 101 KFKS 2020/308
	Aktuellt läge
	Beslut
	Ärende
	Beslutsgång

	§ 102 KFKS 2020/478
	Redovisning av kommunalt partistöd
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 103 KFKS 2020/447
	Remiss – Sjötrafikutredning del 1
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 104 KFKS 2019/925
	Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 105 KFKS 2019/1093
	Motion – Avsluta Konsten att skapa stad
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 106 KFKS 2019/1083
	Motion – Spontan- och deltagarkultur
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 107 KFKS 2019/1066
	Motion – Satsningar på skolbibliotek och skolbibliotekarier
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 108 KFKS 2020/70
	Motion – Återuppta kommunaliseringen av hemsjukvården
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 109 KFKS 2019/1064
	Motion – Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid på förskola och fritidshem
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 110 KFKS 2020/137
	Politikerinitiativ – Översyn av förmånsregler för anställda
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång

	§ 111 KFKS 2020/548
	Politikerinitiativ – Utvärdera kommunens hantering av Coronapandemin
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 112
	Övriga frågor

